
Socialudvalget

Til: Social- og boligministeren

Dato: 26. februar 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SOU alm. del

Spørgsmål 449
Ministeren sagde på samrådet d. 20. februar 2025 om Danmarks Radios podcastserie 
’Falske minder’ ift. danske myndigheders og adoptionsbureauers kendskab, ansvar og 
rolle i internationale adoptionssager, at når den kommende undersøgelse af adoptions-
området støder på ulovlige forhold eller en adopteret selv mistænker, at deres adoption 
er ulovlig, kan de rette henvendelse til Ankestyrelsen og få deres adoptionssag vurde-
ret. Vil ministeren redegøre for, om ministeren er enig i, at Ankestyrelsen ikke træffer 
afgørelse om, hvorvidt en adoption er lovlig eller ej? Er det korrekt, at den adopterede 
udelukkende får en historisk gennemgang fra Ankestyrelsen af, om praksis og procedurer 
er overholdt, hvor Ankestyrelsen ikke stiller spørgsmålstegn ved, om den praksis og de 
procedurer var lovlige? Spørger er blevet gjort bekendt med svar, som adopterede har 
fået fra Ankestyrelsen, hvoraf det udtrykkeligt fremgår skriftligt, at de ikke kan få vurderet 
lovligheden. Er ministeren enig i, at det er et problem for de adopteredes videre sag og 
mulige sagsanlæg og vil ministeren ændre dette?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Katrine Daugaard (LA).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på katrine.daugaard@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Nanna W. Gotfredsen
formand
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